
S prawa bezpłatnej komunikacji na- 
brała kształtów w styczniu br.,  

o czym informowaliśmy w 68. wyda-
niu Przeglądu Regionalnego. Wtedy to 
pruszkowscy radni przyjęli stosow-
ną uchwałę w sprawie cen za usługi 
przewozowe. – Powyższą propozycją 
chcemy zachęcić mieszkańców do ko-
rzystania z komunikacji zbiorowej, co 
przełoży się na zmianę natężenia ruchu 

oraz pozytywnie wpłynie na środowi-
sko – mówiła podczas wówczas sesji 
Rady Miasta Monika Golędzinowska, 
naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju 
Pruszkowa.

Darmowa komunikacja to udogod-
nienie dla mieszkańców, którzy prze-
mieszczają się po mieście i chcą doje-
chać do sąsiadujących miejscowości. 
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Darmowa komunikacja coraz bliżej

Posiadacze Pruszkowskiej Karty Mieszkańca pojadą bezpłatnie już w lipcu

\\\ PRUSZKÓW 

Mieszkańcy Pruszkowa  
będą mogli korzystać  
z darmowej komunikacji 
miejskiej od 1 lipca.  
Warunek: posiadanie 
Pruszkowskiej Karty 
Mieszkańca.          

\\\ BARANÓW, MILNÓWEK 

Mieszkańcy zdecydowali o odwołaniu wójta Baranowa Waldemara 
Brzywczego. Burmistrz Milanówka Piotr Remiszewski zachowa 
stanowisko.       

Wójt odchodzi, 
burmistrz zostaje

Decyzją mieszkańców wójt Waldemar Brzywczy żegna się z funkcją
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\\\ PRUSZKÓW 

Szykują się gruntowne zmiany 
na terenie placu zabaw 
w pruszkowskim Parku 
Mazowsze. Do dyspozycji 
najmłodszych oddane zostaną 
23 nowoczesne urządzenia.        

Place zabaw to miejsca, które chęt-
nie odwiedzają rodzice z dziećmi. 

Maluchy mogą się wyszaleć, pobawić 
się z kolegami czy nawiązać nowe 
znajomości. Przez pandemię koro-
nawirusa wszyscy musieli porzucić 
plany o spacerach na place zabaw. Te-

raz tereny są już dostępne, ale trzeba 
pamiętać o stosowaniu się do zasad  
bezpieczeństwa.

Istotne jest również, żeby place 
zabaw były konserwowane, a urzą-
dzenia w pełni sprawne. Wtedy dzieci 
mogą czerpać największą radość z za-
bawy. Niebawem najmłodsi mieszkańcy 
Pruszkowa znajdą nowe urządzenia w 
Parku Mazowsze. Pruszkowski magi-
strat szykuje się do modernizacji placu 

zabaw znajdującego się na wspomnia-
nym terenie. Plany obejmują również 
wycinkę krzewów i drzew, demontaż 
istniejącego ogrodzenia, które pojawi 
się w nowym miejscu. W ramach prac 
na terenie placu zabaw pojawi się na-
wierzchnia (zdecydowana część będzie 
poliuretanowa, część żwirowa i z kostki 
betonowej). Pojawią się również nowe 
nasadzenia.

Z pewnością najmłodsi największą 
uwagę zwrócą na urządzenia zabawo-
we. Na terenie placu zabaw w Parku 
Mazowsze pojawi się ich 23. Wśród nich 
m.in. urządzenie wielofunkcyjne z cen-
tralną piaskownicą, domek zabawowy 
ze zjeżdżalnią, zestaw wielofunkcyjny 

w formie okrętu z podejściem w postaci 
ścianki wspinaczkowej, a także panele 
zabawowo-muzyczne. Nie zabraknie 
również huśtawek. – Mam nadzieję, 
że ta inwestycja wywoła uśmiech na 
niejednej dziecięcej buzi – podkreśla 
prezydent Pruszkowa Paweł Makuch.

Na plac zabaw w Parku Mazowsze 
przyjdzie jeszcze poczekać. Miasto jest 
na etapie procedur formalnych. Jeśli 
wszystko dobrze pójdzie, niebawem po-
winien zostać wyłoniony wykonawca, 
który na realizację zadania będzie miał 
84 dni. Zatem jesienią będzie można 
sprawdzić nowe atrakcje.

Artur Szpuda

Przebudowa placu zabaw

W Parku Mazowsze na terenie placu zabaw pojawią się 23 urządzenia
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„Mam nadzieję, że ta 
inwestycja wywoła 

uśmiech na niejednej 
dziecięcej buzi”

\\\ BRWINÓW 

Ulica Milanowiecka w Owczarni 
niebawem zyska nową 
nawierzchnię. Wykonawca 
rozpoczął już przebudowę 
drogi.         

N a remont tej ulicy mieszkańcy 
czekali od dawna. Prowadząca od 

skrzyżowania z ul. Owczarską w Mila-
nówku do WKD w Podkowie Leśnej ul. 
Milanowska była już w fatalnym stanie. 
Teraz ta gruntowa, wyboista droga, na 

której po każdym większym deszczu 
tworzyły się kałuże, doczekała się re-
montu. W marcu brwinowski magistrat 
rozpisał przetarg na kompleksową 
przebudowę drogi. W postępowaniu 
wyłoniono wykonawcę, którym zosta-
ła firma Mabau. Robotnicy zakończyli 

już pomiary geodezyjne i rozpoczęli  
prace. 

Wykonawca ma ułożyć nawierzch-
nię z kostki betonowej, wykonać zjaz-
dy na posesje oraz progi zwalniające. 
Ponadto do jego zadań należy także 
odwodnienie drogi oraz wykonanie 
oznakowania pionowego i poziomego. 
Remont wiąże się również z wycinką – 
wykarczowanych zostanie ok. 20 drzew. 
Jednocześnie wykonawca zobowiązał 
się zabezpieczyć pozostałe drzewa 
przed możliwymi uszkodzeniami pod-
czas prac. 

Jak zapewnia brwinowski urząd, 
przebudowana ulica stanie się strefą za-
mieszkania – piesi będą mogli swobod-
nie się poruszać po całej jezdni i będą 
mieli pierwszeństwo przed pojazdami. 

Remont ul. Milanowieckiej będzie 
kosztować 725 700 zł.                            KH

Remontują 
Milanowiecką

Robotnicy zakończyli już pomiary geodezyjne i rozpoczęli prace
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Burmistrz Grodziska podpisał 
umowę na projekt placu 
Wolności. Przebudowa placu 
to początek zmian na miejskim 
deptaku.        

Z godnie z zapowiedziami, jakie 
padły w maju, grodziski magistrat 

wykonał pierwszy krok w kierunku 
rewitalizacji deptaka. Zmiany zaczną 
się na pl. Wolności. – Chcemy poprawić 
architekturę tego miejsca, tak aby stało 
się atrakcyjnym do przebywania, by po-

jawiły się restauracyjki, sklepiki itd. Ale 
nie osiągniemy tego bez lokalnego small 
biznesu, który w rzeczywistości może 
stworzyć tam wyjątkową przestrzeń dla 
mieszańców. My jako gmina musimy 
zapewnić warunki do tego, stąd pomysł 
na przeprojektowanie terenu – mówił 

burmistrz podczas podpisywania umo-
wy z wykonawcą, pracownią Miejski 
Krajobraz. 

Projekt zakłada stworzenie nowego 
parku z małą architekturą i fontanną 
typu „dry plaza” – czyli to tzw. mokry 
chodnik lub inaczej fontanna bez lustra 
wody. Dysze i oświetlenie w tego typu 
fontannie umieszczone są specjalnych 
modułach przystosowanych do monta-
żu w płytach kamiennych, przykrywa-
jących nieckę fontanny. W planach są 
też dodatkowe nasadzenia zieleni oraz 
wymiana oświetlenia. Jak zapowiada 
Grzegorz Chmielewski z pracowni Miej-

ski Krajobraz, duże znaczenie przy pro-
jektowaniu będzie miało wykorzystanie 
wód opadowych. Powierzchnie na pla-
cu zostaną wymienione na przepusz-
czalne. Ma to zapobiec tworzeniu się 
„wyspy ciepła”, jak to dotychczas miało  
miejsce. 

Realizację projektu podzielono na 
etapy. Wizualizacja ma być gotowa w 
lipcu, a zakończenie przewidziano na 
sierpień br. Koszt całości ma wynieść 
ok. 3 mln zł, gmina będzie ubiegać się o 
dofinansowanie projektu. 

Karolina Hofman

Podpisali umowę na plac

Wykonawcą projektu będzie pracownia Miejski Krajobraz
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Projekt zakłada 
stworzenie nowego 

parku z małą 
architekturą i fontanną

GRODZISK MAZ. 
\\\  USZKODZENIE KAMER MU  
NIE POMOGŁO
Grodziscy kryminalni ustalili tożsamość 
mężczyzny, który włamał się do baru 
i ukradł pieniądze i wyposażenie o 
łącznej wartości ponad 12 tys. zł. 
Krótko po otrzymaniu zgłoszenia o 
kradzieży, funkcjonariusze z wydziału 
kryminalnego wszczęli postępowanie. 
W pierwszej kolejności sprawdzono 
monitoring. Okazało się, że spraw-
ca uszkodził kamery znajdujące się 
wewnątrz baru. Policjanci dotarli jed-
nak do innych nagrań, dzięki którym 
udało się ustalić prawdopodobną 
tożsamość złodzieja. Następnego dnia 
zapukali do drzwi podejrzanego. W 
mieszkaniu 27-latka znaleziono tor-
bę z ubraniami, które miał na sobie w 
chwili włamania. Oprócz tego, podczas 
przeszukania policjanci natrafili na za- 

winiątko z kilkoma porcjami marihuany. 
Mężczyzna usłyszał zarzuty kradzieży  
z włamaniem. Odpowie również za po-
siadanie narkotyków. 
PRUSZKÓW
\\\  UDAREMNIŁ KRADZIEŻ  
PO SŁUŻBIE
Policjant z pruszkowskiego wydziału 
kryminalnego, wracając ze służby, za-
trzymał dwóch mężczyzn usiłujących 
ukraść rower. 
Funkcjonariusz zwrócił uwagę na po- 
dejrzane zachowanie dwóch męż- 
czyzn stojących przy stojaku na rowe- 
ry w pobliżu centrum handlowego. 
Nerwowo rozglądali się dookoła i po 
chwili z plecaka wyjęli nożyce. Jeden 
z nich podszedł do zapiętego roweru 
z nożycami. Policjant skierował się w 
stronę mężczyzny, który na jego widok 
porzucił je na chodnik, natomiast drugi 
mężczyzna próbował odejść z miejsca 
zdarzenia. Funkcjonariusz skontak-
tował się z dyżurnym, który wysłał 
na miejsce patrol i dokonał zatrzyma-
nia. 20- i 28-latek usłyszeli już zarzut 
usiłowania kradzieży. Grozi im do 5 lat 
pozbawienia wolności. 

Źródło: KPP Grodzisk, KPP Pruszków

\\\ P0WIATY NA SYGNALE
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\\\ MICHAŁOWICE 

Dokumentacja projektowa 
przedszkola w Regułach jest 
gotowa. Gmina Michałowice 
wystąpiła do starostwa 
powiatowego z wnioskiem  
o pozwolenie na budowę.       

R ozpoczęcie inwestycji zbliża się 
wielkimi krokami. W ubiegłym ro-

ku gmina Michałowice przeprowadziła 
dwuetapowy konkurs na koncepcję ur-
banistyczną i przedszkole w Regułach. 
Wyłoniono zwycięzcę, który zajął się 

przygotowaniem projektu. Kolejny etap 
działań już zakończono. Dokumenta-
cja projektowa została przygotowana 
z uwzględnieniem nowoczesnych roz-
wiązań. W ostatnim czasie architekci 
pracowali nad koncepcją placówki i 

terenu zielonego. – Jestem szczególnie 
zadowolona z energoefektywnych i er-
gonomicznych rozwiązań, które zostały 
zastosowane w projekcie. W tym bu-
dynku wszystko będzie nowoczesne – 
zarówno architektura, jak i rozwiązania 
technologiczne – informuje Małgorzata 
Pachecka, wójt gminy Michałowice.

Projekt gotowy, a więc teraz samo-
rząd czeka na pozwolenie na budowę. 
Gmina złożyła wniosek w starostwie 
powiatowym w Pruszkowie. Przez 
najbliższe dwa miesiące starosta mo-

że wnieść uwagi bądź zaakceptować 
projekt.

Celem gminy jest stworzenie nowo-
czesnej placówki. Roboty budowlane, 
jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem, 
ruszyłyby jesienią, a w 2021 roku moż-
liwe byłoby uruchomienie przedszkola. 
Obiekt ma liczyć siedem sal edukacyj-
nych z zapleczem sanitarnym. Ponadto, 
w przedszkolu znajdą się sale rekreacyj-
ne, zespół sal edukacyjno-rozwojowych 
czy pokój terapii sensorycznej.

Artur Szpuda

Oczekiwanie na pozwolenie

Gmina złożyła wniosek o pozwolenie na budowę
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Przez najbliższe dwa 
miesiące starosta może 

wnieść uwagi bądź 
zaakceptować projekt

W marcu pruszkowski magistrat rozpo-
czął poszukiwanie przewoźnika i ogłosił 
przetarg. Jak się okazało, procedura do 
najłatwiejszych nie należała. Po pierw-
sze, względy bezpieczeństwa i ograni-
czenia związane z pandemią korona-
wirusa. Po drugie, jedna z firm wniosła 
odwołanie. Sytuacja miała miejsce w 
marcu, a Urząd Zamówień Publicznych 
i Krajowa Izba Odwoławcza zawiesiły 
organizację i rozpoznawanie spraw do-
tyczących odwołań. Trzeba było więc 
czekać.

Ostatecznie na początku czerwca 
otwarto oferty, wcześniej zaś terminy 
kilkukrotnie przesuwano. Wpłynęły 
dwie oferty – opiewające odpowied-
nio na ponad 22 i 30 milionów. Warto 
zaznaczyć, że chodzi o umowę, która 

będzie realizowana przez cztery lata 
(do 30 czerwca 2024 roku). Od 1 lip-
ca br. posiadacze Pruszkowskiej Karty 
Mieszkańca oraz Karty Dużej Rodziny 

będą korzystali z autobusów bezpłatnie. 
Pozostali pasażerowie za bilet 90-mi-
nutowy zapłacą 4 zł (ulgowy 2 zł). Mie-
sięczny koszt to 120 zł.

Władze miasta podkreślają, że 
komunikacja będzie posiadała szereg 
udogodnień, co zwiększy komfort pod-
różowania. Autobusy będą wyposażone 
w klimatyzację, monitoring, system zli-
czania pasażerów. Linie, których łącznie 
będzie dziewięć, mają kursować z więk-
szą częstotliwością.

Na komunikacyjnej mapie Pruszko-
wa pojawi się nowa linia autobusowa 
dla części miasta Żbików – Bąki. Po-
nadto, trasa linii 3 zostanie wydłużona 
do ronda przy ul. Przejazdowej. Dzięki 
komunikacji mieszkańcy będą mogli do-
trzeć do pobliskich miejscowości, m.in. 
Piastowa, Komorowa, Ożarowa Mazo-
wieckiego, a także miejsc przesiadek 
– dworzec PKP i stacje WKD.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Darmowa komunikacja coraz bliżej

Autobusy będą 
wyposażone  

w klimatyzację, 
monitoring, system 
zliczania pasażerów

W minioną niedzielę mieszkańcy 
dwóch gmin powiatu grodzi-

skiego mieli możliwość udziału w re-
ferendum nad odwołaniem włodarzy. 
W przypadku Milanówka z inicjatywą 
referendalną wystąpiła grupa miesz-
kańców. W skierowanym do komisa-
rza wyborczego wniosku zarzucano 
Remiszewskiemu m.in. doprowadze-
nie do wzrostu zadłużenia miasta, źle 
prowadzoną politykę kadrową czy po-
gorszenie jakości usług publicznych. 
Pod wnioskiem podpisało się 1600 
mieszkańców. Z kolei w Baranowie de-
cyzję o referendum podjęła Rada Gminy 
podczas lutowej sesji. W uzasadnieniu 
wniosku o referendum radni wskazali 
m.in. nepotyzm, bezpodstawne zwal-

nianie pracowników, brak współpracy 
z innymi organami władzy, kumoter-
stwo oraz autopromocję ze środków 
gminnych.  

Komisarz wyborczy wskazał wspól-
ny termin dla obu referendów i 14 
czerwca mieszkańcy ruszyli do urn. W 
gminie Baranów determinacja do zmian 
była znacznie większa niż w Milanówku. 

W plebiscycie zagłosowało 1737 miesz-
kańców gminy. Aby referendum było 
wiążące, głos musiało oddać minimum 

1387 osób. Spośród tych, którzy wzięli 
udział w głosowaniu, 1474 osoby wyra-
ziły wolę odwołania wójta Waldemara 
Brzywczego. To blisko 85% wszystkich 
oddanych głosów. Wygląda więc na to, 
że mieszkańcy gminy Baranów wkrótce 
znów zawitają w lokalach wyborczych 
w celu wybrania nowego wójta. 

W Milanówku z kolei wniosek o od-
wołanie burmistrza Piotra Remiszew-
skiego spotkał się ze znacznie mniej-
szym entuzjazmem. Głos zdecydowało 
się oddać 2056 osób, z czego blisko 96% 
opowiedziało się za odwołaniem bur-
mistrza. Jednak frekwencja wyniosła 
zaledwie 15,88%, o ponad połowę za 
mało, by referendum było ważne. Tym 
samym Piotr Remiszewski pozostanie 
na stanowisku. –  Referendum z 14 
czerwca przeminęło. Poznaliśmy wy-
borczy werdykt. Bardzo bym pragnął, 
by wraz z tym werdyktem zniknęły linie 
podziałów w naszej lokalnej społecz-
ności. Nadal będziemy mieszkali w jed-
nym mieście. Wszystkim leży na sercu 
jego dobro. Jest wiele do zrobienia. Po-
dzieleni wielu sprawom nie podołamy. 
Apeluję o jedność – podsumował Remi-
szewski na swoim profilu na Facebooku. 

Patrząc na burzliwy przebieg obec-
nej kadencji i wciąż tlący się konflikt 
między włodarzem i Radą Miasta, mo-
żemy przypuszczać, że referendum nie 
zakończy sprawy i przepychanki będą 
trwać. Z jakim skutkiem? Czas pokaże. 

Karolina Hofman

Wójt odchodzi, 
burmistrz zostaje

Piotr Remiszewski pozostanie  
na stanowisku
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1474 osoby wyraziły 
wolę odwołania wójta 

Waldemara Brzywczego. 
To blisko 85% 

wszystkich oddanych 
głosów

Frekwencja wyniosła 
zaledwie 15,88%,  

o ponad połowę za mało, 
by referendum było 

ważne. Tym samym Piotr 
Remiszewski pozostanie 

na stanowisku

\\\ AKADEMIA ZYSKAŁA ADRES
Formalności zostały dopełnione. Ulica prowadząca do nowego kompleksu  
w Książenicach już oficjalnie nosi nazwę Legionistów.  
Legia Training Center jest już gotowe. Zakończono też prace na nowej ulicy biegną-
cej do obiektu. Brakowało tylko przysłowiowej wisienki na torcie, czyli oficjalnego 
nadania nazwy ulicy, a tym samym – adresu dla nowej siedziby stołecznego klubu. 
Droga miała zyskać imię Legionistów już w marcu, jednak wówczas na drodze 
stanęły formalności. Okazało się bowiem, że ulica częściowo przebiega przez teren 
prywatny i niezbędna była zgoda właściciela. Ten jednak przebywał akurat za 
granicą. W końcu jednak udało się pokonać i tę przeszkodę i 8 czerwca przedstawi-
ciele Legii mogli wreszcie zawiesić na ogrodzeniu Legia Training Center tabliczkę 
z adresem Legionistów 3. 
– To symboliczne, że mamy teraz dwa miejsca: Łazienkowską 3 i Legionistów 3 – mó-
wił właściciel i prezes Legii Dariusz Mioduski. Zapowiedział też, że przeprowadzka 
stołecznego klubu rozpocznie się już w lipcu. 
– Jesteśmy dumni, że tworzymy naszą, „legijną” jakość sportową, ale że też przy-
czyniamy się do rewitalizacji i stworzenia całkowicie nowej infrastruktury w tym 
terenie – dodał Tomasz Zahorski, członek zarządu Legii. – Jednym z ważnych ele-
mentów tej infrastruktury są również nowe drogi. Ta nowa, jeszcze krótka uliczka 
ma przed sobą piękne perspektywy. 
Trzymamy kciuki, aby książenicka „trójka” była dla warszawskiej ekipy równie 
szczęśliwa, co ta przy Łazienkowskiej. 

\\\ KSIĄŻENICE 

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ PRUSZKÓW 

W V edycji budżetu 
obywatelskiego Pruszkowa 
zgłoszono 59 projektów.  
30 czerwca poznamy wyniki 
weryfikacji szczegółowej 
złożonych propozycji.          

Budżet obywatelski to narzędzie, 
dzięki któremu mieszkańcy mogą 

wpływać na otaczającą ich przestrzeń. 
Samorząd przeznacza określoną pulę 
środków na realizację pomysłów. Rzecz 
jasna projekt musi uzyskać odpowied-
nie poparcie. W tym roku procedura 
związana z V edycją budżetu obywatel-
skiego Pruszkowa opóźniła się przez 
pandemię koronawirusa. W trosce o 
zdrowie i bezpieczeństwo mieszkań-
ców zmieniono harmonogram. 30 
kwietnia miasto ogłosiło kwotę budże-
tu obywatelskiego – ponad 1,8 mln zł, 
zaś od 13 maja można było zgłaszać 
projekty.

Środki przeznaczone na realizację 
jednego przedsięwzięcia nie mogą prze-
kroczyć 120 tys. zł. W wyznaczonym 
terminie do magistratu wpłynęło 59 
projektów. Wszystkie zostały poddane 
analizie, a 6 nich zweryfikowano nega-
tywnie. Do 4 czerwca projektodawcy 
mieli czas zgłaszać odwołania od decy-
zji, jednak nie wpłynęło żadne zgłosze-
nie. Zatem 53 projekty trafiły do wery-
fikacji szczegółowej. Jej wyniki zostaną 
ogłoszone 30 czerwca.

W wielu obszarach pojawiły się 
projekty związane z zakupem defibry-
latorów. Ponadto, mieszkańcy Gąsina 
chcieliby pomocy dla dzieci w przejściu 
przez skrzyżowanie przy szkole nr 10. 
Wśród propozycji z obszaru Żbików – 
Bąki można znaleźć m.in. wykonanie 
dwóch boisk do gry w teqball w Parku 

Mazowsze. Z Malich i Tworek zgłoszo-
no m.in. plac street workout na terenie 
Znicza oraz plac zabaw przy szkole nr 1. 
Ciekawą propozycją wydaje się szopa 
majsterkowicza (Ostoja – Porcelit). W 
tym obszarze pojawił się także projekt 
placu zabaw dla młodzieży i doro-
słych czy rewitalizacji stawu na Ostoi. 
Mieszkańcy centrum będą wybierać 
wśród m.in. całorocznego fortepianu 
zewnętrznego, plaży miejskiej, ścieżki 
od Parku Potulickich do basenu. W ob-
szarze VI (Stare Śródmieście) nie brako-
wało pomysłów. Wśród nich – powrót 

czołgu do miasta, wybieg dla psów w 
Parku Kościuszki, publikacja z okazji 
100-lecia LO Zana czy wrzutnia książek. 
Mieszkańcy osiedla Staszica, Bolesława 
Prusa zgłosili m.in. zadaszoną wiatę ro-
werową oaz plac dla dzieci starszych w 
Parku Żwirowisko.

Głosowanie nad projektami, które 
przejdą weryfikację szczegółową, od-
będzie się w dniach 15-24 lipca. Wyniki 
poznamy w sierpniu.

Artur Szpuda

Weryfikacja trwa

FO
T. 

BU
DŻ

ET
 O

BY
W

AT
EL

SK
I P

RU
SZ

KÓ
W

Środki przeznaczone 
na realizację jednego 

przedsięwzięcia  
nie mogą przekroczyć 

120 tys. zł

\\\ REGION 

Pompują strażacy i policjanci. 
Pompują sportowcy  
i urzędnicy. O co chodzi  
z „GaszynChallenge”?         

W ostatnich dniach rekordy popu-
larności bije nowe internetowe 

wyzwanie. Na portalu Facebook zaroiło 
się od filmów, których bohaterowie ro-
bią... pompki. To jednak znacznie więcej 
niż tylko zabawa. To sposób na pomoc 
dzieciom chorym na rzadkie schorze-
nie, którego leczenie jest wyjątkowo 
kosztowne.  

SMA, czyli rdzeniowy zanik mięśni, 
to rzadka choroba genetyczna, wywo-
łująca postępujące upośledzenie mięśni 
szkieletowych. W ciężkich przypadkach 
schorzenie prowadzi do śmierci. Naj-
gorszą postać przybiera SMA typu 1, 
występująca w wieku niemowlęcym. 
Ten typ wyróżniają najgorsze rokowa-
nia. Towarzysząca chorobie ostra nie-
wydolność oddechowa prowadzi do 
śmierci w ciągu kilku czy kilkunastu 
miesięcy życia. Dlatego niezbędne jest 
szybkie podjęcie leczenia. A to, niestety, 
jest bardzo kosztowne. 

Akcja pomocy zaczęła się od 
18-miesięcznego Wojtusia z Galewic 
w województwie łódzkim. Rodzice 
chłopca musieli zebrać ponad 9 milio-
nów złotych na terapię. Założyli w tym 

celu zbiórkę na portalu Siepomaga. Z 
pomocą przyszedł Marcin Topór, stra-
żak ochotnik z pobliskiego Gaszyna. To 
on wpadł na pomysł przekucia zbiórki 
w zabawę. Zasady są proste: zrób 10 
pompek, wpłać 5 zł, nominuj trzy ko-
lejne osoby. Wyzwanie poszło w świat, 
a dalej sprawa potoczyła się już lawino-
wo. Kilka dni później pompki wykony-
wali już strażacy z całej Polski, wkrótce 
dołączyli do nich również policjanci, 
urzędnicy, dziennikarze... Błyskawicz-
nie udało się zebrać kwotę potrzebną 
małemu Wojtusiowi. Widząc ogromne 
zaangażowanie i potencjał akcji, Topór 
postanowił pójść za ciosem i konty-
nuować zbiórkę. Aktualnie wyzwanie 
pomaga kilkunastu dzieciom – każde 
województwo jest „drużyną” wykonu-
jącą pompki dla określonego dziecka. 
Województwo mazowieckie zbiera 
środki na pomoc 5-miesięcznej Zosi. 
Do wyzwania stanęli m.in. strażacy z 
OSP Książenice, OSP Nadarzyn i KP PSP 
w Grodzisku Mazowieckim. Nominacja 
trafiła też m.in. do wójta Nadarzyna. Da-
riusz Zwoliński co prawda pompek nie 

wykonał, ale od darowizny się nie migał. 
– Oczywiście chętnie się włączyłem i 
przekazałem darowiznę. Mam jednak 
swój własny stosunek do różnego ro-
dzaju „modnych” ostatnio challengów. 
Pomaganie jest dla mnie odruchem ser-
ca, wewnętrzną potrzebą i odpowiedzią 
na ludzką bezsilność. Bezsilność, ponie-
waż za każdą taką akcją kryją się drama-
ty ludzi, którzy nie otrzymują pomocy 
od tego, który tą pomoc powinien im 
bezwarunkowo dać. Nie otrzymują tej 
pomocy od Naszego Państwa, napoty-
kając mur biurokracji, słabość instytucji, 
a czasami wręcz urzędniczą obojętność 
– napisał Zwoliński na swoim profilu 
facebookowym i nominował swoich 
przyjaciół oraz wszystkich mieszkań-
ców gminy. – I nie ma znaczenia czy 
będziecie robić pompki, rapować, czy 
tylko wyślecie przelew. Najważniejsze, 
że chcemy pomagać i troszkę poprawiać 
Nasz Świat na lepszy! – podsumował. 

Szczegóły akcji znajdziemy na stro-
nie www.siepomaga.pl/gaszynchallen-
gezosia. 

Karolina Hofman

Wszyscy pompują dla Zosi

Do wyzwania stanęli m.in. strażacy z OSP Książenice, OSP Nadarzyn i KP PSP  
w Grodzisku Mazowieckim
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Zasady są proste:  
zrób 10 pompek,  

wpłać 5 zł, nominuj  
trzy kolejne osoby

\\\ FELIETON 

Rząd zniósł większość 
obostrzeń. Dla wielu osób  
to był sygnał, że pandemia 
dobiegła końca. To nieprawda. 
Do wygaszenia pandemii 
jeszcze długa droga.  
A nasza nieostrożność tylko  
ją wydłuży.          

C OVID-19 spadł na świat jak grom z 
jasnego nieba. W dobie powszech-

nych szczepień zdążyliśmy zapomnieć 
o wielkich zarazach. Owszem, od czasu 
do czasu coś wybuchało, ale zwykle da-
leko stąd – czy to SARS w Chinach, czy 
ebola w Togo. To nas nie dotyczyło. Tu, 
w schludnej i wygodnej Europie, takie 
rzeczy się nie zdarzały. Przywykliśmy 
ignorować choroby do tego stopnia, że 
w mediach społecznościowych zaczę-
ły rosnąć w siłę ruchy antyszczepion-
kowe i teorie spiskowe demonizujące 
medycynę.  A jednak historia dobitnie 
pokazuje, że pojawienie się nowej epi-
demii było właściwie kwestią czasu. 
Wirusy, jak wszystkie żywe stworze-
nia, ewoluują. I zawsze będą stano-

wić dla nas zagrożenie. Tak właśnie  
się stało. 

W pierwszej chwili nie wiedzie-
liśmy, jak zareagować, więc posłusz-
nie słuchaliśmy wszystkich zaleceń. 
Myliśmy ręce, dezynfekowaliśmy po-
wierzchnie, nosiliśmy maski. Jednak 
człowiek ma to do siebie, że szybko się 
nudzi. Tak też spowszedniała nam zara-
za. Dziś coraz rzadziej dezynfekujemy 
klamki, przestaliśmy nosić rękawiczki, 
czujemy się już całkiem swobodnie. 
Nasz spokój podbudowuje też posta-
wa ministra zdrowia, który co prawda 
co chwilę wysyła sprzeczne komuni-
katy, ale pozwolił na otwarcie restau-
racji, siłowni czy teatrów. Dziś już nie 
musimy też nosić masek w otwartych 
przestrzeniach. Jednak w tej swobo-
dzie wiele osób zapomniało, że kiedy 
wchodzimy do pomieszczenia, maski 
wciąż obowiązują. Nie bez przyczyny 
– WHO i amerykańskie CDC przepro-
wadziły serię badań i udowodniły, że 
wirus znacznie łatwiej rozprzestrzenia 
się w zamkniętych pomieszczeniach. 
Wielu z nas jednak decyduje się ignoro-
wać nakaz noszenia masek w sklepach 
czy autobusach. A przecież liczby nie-

ubłaganie wskazują, że epidemia wcale 
nie wygasa. Wręcz przeciwnie – rekord 
zachorowań padł 8 czerwca, a więc już 
po zniesieniu większości obostrzeń. 
Jeśli więc przy liczbie dziennych za-
chorowań na poziomie 100 nosiliśmy 
maski i rękawiczki, dlaczego nie robimy 
tego, kiedy ta liczba jest czterokrotnie 
wyższa? Nie ma w tym żadnej logiki.  
I dopóki wszyscy nie zdamy sobie z tego 
sprawy, COVID-19 bez przeszkód będzie 
się szerzył. 

Wolno nam już więcej, ale to nie 
znaczy, że wolno wszystko. A przede 
wszystkim – nie wolno nam zapomi-
nać, że pandemia trwa. Nośmy maski. 
Pamiętajmy, że w ten sposób chronimy 
nie tylko siebie, ale również osoby w na-
szym otoczeniu. Ty, Czytelniku, możesz 
być okazem zdrowia i nie bać się zacho-
rowania. Ale przez swoją nieostrożność 
możesz zarazić sąsiadkę w podeszłym 
wieku. Albo kolegę z pracy, którego żona 
jest w trakcie chemioterapii i jej odpor-
ność jest żadna. 

Pomyśl o innych i wchodząc do skle-
pu miej maskę na nosie, a nie w nim.  

Karolina Hofman

Maseczki w nosie
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Jak radzimy sobie z koronawirusem?

Walka z niewidzialnym wrogiem, czyli wi-
rusem, do momentu wynalezienia skutecz-
nego leku to przede wszystkim zminimalizo-
wanie jego transmisji. Aby odnieść sukces, 
potrzebne są środki – zarówno bezpieczeń-
stwa, jak i finansowe.

Jak podkreśla marszałek województwa 
mazowieckiego Adam Struzik, największym 
wsparciem były środki unijne. – Bardzo szyb-
ko sięgnęliśmy po unijną pomoc na walkę 
z epidemią. Dzięki temu w najtrudniejszym 
momencie pilnie zabezpieczyliśmy perso-
nel medyczny w środki ochronne, a szpitale  
w sprzęt ratujący życie.

Przez cały czas epidemii samorząd Mazow-
sza doposażał szpitale i stacje pogotowia ra-
tunkowego w aparaturę medyczną oraz środ-
ki ochrony osobistej. Zakupy były możliwe, 
dzięki wsparciu z Unii Europejskiej. Wartość 
unijnego projektu na walkę z COVID-19 to 
150 mln zł. Środki zaangażowano już prawie 
w całości.

2,2 mln środków ochronnych
W pierwszej kolejności trzeba było zabez-

pieczyć tych, którzy walczą o nasze zdrowie 
i życie. Lista zakupów samorządu wojewódz-
twa była długa. Znalazły się na niej m.in. mo-
bilne aparaty RTG, tomografy, respiratory, 
łóżka do intensywnej terapii, systemy do 
bezdotykowego pomiaru temperatury, ale 
też maski, gogle, przyłbice, kombinezony, pły-
ny do dezynfekcji. Dyrektor Wojewódzkiego 
Szpitala Zakaźnego w Warszawie Agnieszka 
Kujawska-Misiąg podkreśla, że sprzęt po-
zwala na szybką izolację osób zakażonych. 
– Dzięki cyklerowi czas oczekiwania na wynik 
PCR to około 5 godzin, a dzięki przyłóżko-
wemu RTG pacjent nie wędruje przez szpital  
na badania. Otrzymane respiratory to szansa 
na życie ciężko chorych, a urządzenia do de- 
kontaminacji pozwalają bezpiecznie przyjmo-
wać kolejnych pacjentów.

W sumie do placówek stołecznych 
i z aglomeracji warszawskiej trafiło ponad  
2,2 mln środków ochrony osobistej, w tym  
niemal 895 tys. masek, ponad 96 tys. kombi-
nezonów, 1,1 mln rękawiczek, 34,6 tys. far-
tuchów, 17 tys. gogli, prawie 150 tys. litrów 
płynów do dezynfekcji i blisko 19 tys. przyłbic.

Sprzęt ratujący życie
Samorząd Mazowsza zakupił także nie-

zbędny w walce z koronawirusem sprzęt 
medyczny. Wsparcie dla stołecznych i pod-
warszawskich szpitali to w sumie 310 pul-
soksymetrów, 220 termometrów, 192 apa-
raty do mierzenia ciśnienia, 120 reduktorów 
do butli z tlenem, 100 stetoskopów, 88 kar-
diomonitorów, 50 łóżek OIT, 46 urządzeń  
do dekontaminacji/zamgławiania/ozono-
wania, 12 podstawowych respiratorów 

stacjonarnych, 12 centrali monitorujących,  
6 mobilnych RTG, 4 podstawowe respiratory 
mobilne, 4 aparaty EKMO, chłodnia farma-
ceutyczna wyposażona w chłodnice wentyla-
torowe, a także systemy do bezdotykowego 
pomiaru temperatury. – Do tej pory tempe-
raturę pacjentom mierzyliśmy ręcznie, co an-
gażowało wiele osób. Pomagali nam przy tym 
studenci. Nowoczesne urządzenia pozwolą 
nam kontrolować sytuację bez angażowania 
personelu – zauważa Jarosław Rosłon, dyrek-
tor Międzyleskiego Szpitala Specjalistycznego 
w Warszawie. Doposażone zostały m.in. Szpi-
tal Zakaźny i Szpital Bródnowski w Warszawie, 
Międzyleski Szpital Specjalistyczny, szpital  
w Dziekanowie Leśnym, Mazowieckie Cen-
trum Rehabilitacji „STOCER” Sp. z o.o. (Szpital 
Kolejowy im. dr med. Włodzimierza Roeflera 
w Pruszkowie), Samodzielny Publiczny Zespół 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pruszkowie, 
Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Szpital 
Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, wojewódzkie szpitale w Ra-
domiu, Płocku, Siedlcach, Ostrołęce i Ciecha-
nowie, a także szpitale powiatowe, zakłady 
opieki zdrowotnej, centra medyczne oraz 
stacje pogotowia ratunkowego i transportu  
sanitarnego.

Busy i ambulanse 
dla stacji pogotowia

Stacje pogotowia w Ostrołęce, Płocku, 
Radomiu, Siedlcach i Warszawie otrzymały 
specjalne busy do przewozu osób zakażo-

nych, niewymagających wsparcia ratowników 
medycznych. Pojazdy zapewniają maksimum 
bezpieczeństwa zarówno kierowcy, jak i pa-
cjentom. Wyposażone są w osłonę kierowcy, 
oddzielającą przedział pasażerski oraz w ła-
two zmywalną tapicerkę. Dla warszawskie-
go „Meditransu” samorząd zakupił również  
ambulans typu C.

Utworzone w urzędzie marszałkowskim 
specjalne zespoły zakupowe codziennie do-
konywały zakupów niezbędnego sprzętu  
i asortymentu. Te następnie na bieżąco prze-
kazywane były do szpitali z listy placówek  
będących w podwyższonej gotowości. Nad 
ich odpowiednim rozdysponowaniem oraz 
kierowaniem tam, gdzie były w danej chwili 
najbardziej potrzebne, pracował powołany 
przez marszałka województwa specjalny 
zespół. W jego skład weszli przedstawiciele 
urzędu marszałkowskiego, wojewody mazo-
wieckiego oraz eksperci – konsultanci woje-
wódzcy. 

Projekt „Zakup niezbędnego sprzętu oraz 
adaptacja pomieszczeń w związku z po- 
jawieniem się koronawirusa SARS-CoV-2  
na terenie województwa mazowieckiego” 
jest realizowany przez Samorząd Wojewódz-
twa Mazowieckiego. Całkowita wartość pro-
jektu wynosi 150 mln zł, z tego 124,9 mln zł 
pochodzi z funduszy europejskich z Regional-
nego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego 2014-2020. Mazowsze jako 
pierwsze województwo w kraju uruchomiło 
środki unijne na ten cel.

W Warszawie i aglomeracji warszawskiej do tej pory odnotowano ponad 1800 przypadków zakażeń koronawirusem1. Ryzyko zachorowania 
wciąż istnieje, a najbardziej narażony jest personel medyczny, który codziennie stawia czoła zagrożeniu. Epidemia sprawiła, że konieczne  

były zakupy dużych ilości odzieży ochronnej czy płynu do dezynfekcji. Pomogły fundusze unijne, dzięki którym samorząd województwa przekazał 
do placówek warszawskich i okołowarszawskich 2,2 mln środków ochrony i sprzęt medyczny.

Samorząd Mazowsza, dzięki unijnemu wsparciu, zakupił dla Wojewódzkiego Szpitala Zakaźnego w Warszawie specjalistyczną aparaturę i środki ochronne
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1. Aktualny stan na gis.wrotamazowsza.pl/Informacje/KORONAWIRUS
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI 

Dzienny Dom Senior+  
przy ul. Kraszewskiego  
w Pruszkowie to miejsce,  
gdzie seniorzy mają dostęp  
do bogatej oferty zajęć. Osoby  
w starszym wieku miło 
spędzają czas i przede 
wszystkim dbają o aktywność.         

Powiat przygotował budynek przy 
ul. Kraszewskiego 18, odpowied-

nio go wyposażył i w styczniu 2019 r. 
dom Senior+ rozpoczął działalność. W 
jednym miejscu spotkały się osoby o 
podobnych potrzebach. Okazuje się, że 
jesień życia wcale nie musi być nudna. 
Seniorzy mogą zadbać o zdrowie, spę-

dzić czas z innymi oraz korzystać z wie-
lu form rozrywki.

Nie da się ukryć, że aktywizacja 
społeczna osób starszych jest niezwy-
kle ważnym zadaniem. Dom Senior+ to 
miejsce, które pozwala na jego realiza-
cję. Obecnie placówka działa zgodnie z 
zachowaniem wszelkich reguł bezpie-
czeństwa. Seniorzy mogą korzystać ze 
wsparcia pracownika socjalnego, otrzy-

mują ciepły posiłek, mają zapewnioną 
aktywność ruchową. Ponadto, uczą się 
korzystania z narzędzi internetowych, 
mają dostęp do usług kulturalno-oświa-
towych i sportowych. Istotna jest rów-
nież troska o zdrowie. Seniorzy mogą 
dokonać pomiaru ciśnienia, cukru, a 
także otrzymują poradnictwo w tym 
zakresie. Dostępne są również konsul-
tacje psychologiczne.

Jak widać, dom Senior+ daje oso-
bom starszym możliwość spędzenia 
czasu w ciekawy sposób. Być może 
komuś ta perspektywa się spodoba i 
chciałby również brać udział w zaję-
ciach. Szczegółowe informacje o nabo-
rze do placówki można uzyskać pod 
numerami telefonu: 22 738 15 02 oraz 
574 816 845.

Finansowanie działalności insty-
tucji spoczywa na powiecie pruszkow-
skim. Jego wkład wynosi 150 tys. zł. 
Jak informowaliśmy w marcu, powiat 
otrzymał z budżetu państwa dotację 
w wysokości 54 tys. zł na zapewnienie 
funkcjonowania domu od stycznia do 
grudnia 2020 roku.

Artur Szpuda

Aktywni seniorzy

Seniorzy uczestniczą w wielu ciekawych zajęciach
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\\\ KRAJ 

Już za niecałe dwa tygodnie 
ruszymy na wybory 
prezydenckie. Podpowiadamy, 
jak można zagłosować poza 
miejscem zameldowania.        

D okładnie 28 czerwca Polacy będą 
decydować, kto przez najbliższe 

pięć lat będzie rezydował w Pałacu 
Prezydenckim. Już wiadomo, że to będą 
wyjątkowe wybory. Głosowanie będzie 
się odbywać w cieniu pandemii, przy 
zaostrzonym rygorze sanitarnym. Część 
wyborców będzie zmuszona pozostać 
tego dnia w domu z uwagi na kwaran-
tannę. W dodatku po raz drugi w histo-
rii wolnych wyborów termin głosowa-
nia przypada w okresie wakacyjnym. 
Pierwszy taki przypadek miał miejsce w 
2010 r., po katastrofie smoleńskiej. Dru-
ga tura wyborów odbyła się wówczas 
4 lipca. Taki termin może oznaczać, że 
część z nas będzie już przebywać poza 
swoim okręgiem wyborczym. Co za-
tem powinniśmy zrobić, by móc wziąć 
udział w wyborach? 

Głosowanie w innym lokalu wybor-
czym jest możliwe, o ile będziemy mieć 
przy sobie stosowne zaświadczenie. 
Aby je uzyskać, musimy wybrać się do 
urzędu miasta czy gminy właściwego 
dla naszego miejsca zameldowania. Na-
leży to zrobić najpóźniej do 26 czerw-
ca. Trzeba koniecznie pamiętać, że za-
świadczenie pozwala na jednokrotny 
udział w głosowaniu. Jeśli więc dojdzie 
do drugiej tury wyborów, będziemy po-
trzebować odrębnego zaświadczenia. 
Kiedy już uzyskamy niezbędny doku-
ment, musimy starannie go pilnować 
– zaświadczenie jest drukiem ścisłego 
zarachowania i nie ma możliwości wy-
robienia duplikatu. Jeśli więc je zgubimy 
lub zostawimy w domu przed wyjaz-
dem, nie będziemy mogli wziąć udziału 
w wyborach. Pamiętajmy także, że uzy-

skanie zaświadczenia jest równoznacz-
ne ze skreśleniem z listy wyborców w 
miejscu zameldowania. Jeśli pobraliśmy 
dokument, ale ostatecznie będziemy 
chcieli oddać głos w naszym lokalu 
wyborczym, również musimy okazać 
zaświadczenie. 

Nieco inaczej wygląda procedura 
dopisania się do spisu wyborców. Ta 
opcja została stworzona głównie z my-
ślą o osobach bez stałego meldunku lub 
mieszkających poza miejscem zameldo-
wania. Aby dopisać się do spisu, nale-
ży zgłosić taką chęć w urzędzie gminy 
właściwym dla miejsca zamieszkania 
najpóźniej do 23 czerwca. Możemy to 
również zrobić za pośrednictwem plat-
formy ePUAP. 

Osoby, które chcą głosować kore-
spondencyjnie, musiały wyrazić taką 
wolę do wtorku 16 czerwca. Ten ter-
min nie dotyczy jednak osób przeby-
wających na kwarantannie czy izolacji 
domowej. Ci wyborcy mają czas do 23 
czerwca. Jeśli zaś zostaniemy objęci 
kwarantanną po tej dacie, zamiar gło-
sowania korespondencyjnego musimy 
zgłosić najpóźniej 26 czerwca. 

Istnieje również możliwość głoso-
wania przez pełnomocnika Dotyczy to 
osób o znacznym lub umiarkowanym 
stopniu niepełnosprawności oraz tych, 
które najpóźniej w dniu wyborów skoń-
czą 60 lat. Wniosek o sporządzenie aktu 
pełnomocnictwa należy złożyć w urzę-
dzie miasta lub gminy najpóźniej 19 
czerwca. Taki akt sporządzamy jedno-
razowo i będzie obowiązywał również 
podczas drugiej tury wyborów. 

Wybory to święto demokracji, w 
którym każdy z nas powinien wziąć 
świadomy udział. Dlatego warto dopil-
nować formalności, by przez przeocze-
nie nie pozbawić się prawa głosu w tej 
niezwykle ważnej sprawie. 

Karolina Hofman

Gdziekolwiek jesteś – głosuj

Warto dopilnować formalności i zapewnić sobie prawo głosu przy wyborze  
prezydenta naszego kraju
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Zaświadczenie jest 
drukiem ścisłego 

zarachowania i nie ma 
możliwości wyrobienia 

duplikatu

\\\ KOMEDIA POMYŁEK  
W PRUSZKOWIE
Pruszkowski Klub Filmowy we współ-
pracy z Miejskim Ośrodkiem Kultury 
„Kamyk” w Pruszkowie zapraszają 
na pokaz filmu „Ada, to nie wypada!”. 
Podczas najbliższego spotkania zapre-
zentowana zostanie polska komedia 
muzyczna z 1936 roku zatytułowana 
„Ada, to nie wypada!”, w reżyserii Kon-
rada Toma.
Widzowie obejrzą słynną komedię pomyłek z Lodą Niemirzanką w roli głównej. 
Tytułowa Ada to niesforna panienka, utalentowana muzycznie. Ojciec wysyła ją 
do szkoły z internatem, aby nabrała ogłady i nauczyła się dyscypliny. Oczywiście to 
dopiero początek przygód Ady, w których znajdzie się także miejsce na miłość. Wi-
downi zaprezentowana zostanie odnowiona wersja filmu, przygotowana w ramach 
projektu Nitrofilm w Filmotece Narodowej w Warszawie.
Nitrofilm to projekt konserwacji i digitalizacji przedwojennych filmów fabular-
nych w Filmotece Narodowej w Warszawie. Jest współfinansowany ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach XI Priorytetu „Kultura 
i dziedzictwo kulturowe” Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko.
UWAGA: w związku z sytuacją pandemiczną można zajmować tylko co drugie miej-
sce na sali, zatem ich ilość zmniejsza się do 105. Obowiązuje zasada „kto pierwszy 
ten lepszy”. Wstęp bezpłatny! Zapraszamy!
Data: 20 czerwca (sobota) godz. 18.00
Miejsce: MOK „Kamyk” w Centrum Dziedzictwa Kulturowego w Pruszkowie,  
ul. Bohaterów Warszawy 4, sala audytoryjna MOK
Czas trwania filmu: 87 minut

\\\ KULTURA 
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\\\ CO Z KĄPIELISKIEM W PARKU MAZOWSZE?
Osoby, które w gorące dni szukają ochłody w miejskich akwenach, muszą uzbroić się w cierpliwość. Kąpielisko w Parku Mazow-
sze na razie pozostaje zamknięte. Teoretycznie otwarcie powinno nastąpić 20 czerwca. Sprawująca kuratelę nad kąpieliskiem 
dyrektor basenu Kapry Patrycja Relska poinformowała, że ostateczna decyzja w tej sprawie jeszcze nie zapadła. 

\\\ PRUSZKÓW 
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\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

DAM PRACĘ 

Praca w ochronie Pruszków/Sokołów/
Janki. Poszukujemy osób z orzeczeniem 
o niepełnosprawności do pracy przy 
ochronie małej budowy w Sokołowie/ 
Jankach lub zakładu produkcyjnego  
w Pruszkowie (tu mile widziana  
podstawowa znajomość komputera).  
Nie wymagamy doświadczenia.  
Dobre warunki pracy. Tel. 578 002 512, 
577 303 512 lub 739 003 512

ZATRUDNIĘ STAJENNEGO  
502 545 575

Sprzątanie powierzchni biurowych  
w Piasecznie 7-15 pon-pt.  
Tel. 571-330-639 lub 510-011-347 

Sprzątanie, serwis popołudniowy,  
godz 17-20, Piaseczno, 1000zł netto.  
508 877 563.

Zatrudnię kierowcę. Konstancin Jeziorna. 
Praca od godz. 05.00. 600-250-437

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Browar Jabłonowo zatrudni wózkowego 
email: zj@jablonowo.pl 

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339  

MIKO-REM usługi glazurnicze  
i wykończenia wnętrz na najwyższym  
poziomie 502702036  
www.facebook.com/mikoremonty

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

POMPY CIEPŁA, sprzedaż, montaż,  
serwis tel. 604895675 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenia  
na budowę domów w sezonie 
2020/2021 tel. 665 183 980 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315

Docieplanie budynków. Usługi  
elewacyjne, izolacyjne tel. 507 768 230 

Wyrób schodów, podłóg i renowacje 
www.schodypodlogi.com.pl  
Tel.503 344 567

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046

Oczyszczanie działek, wywóz gałęzi, 
ogrodnicze 519874891

Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem  
tel. 505 591 721

Wycinka drzew, ogrody, kostka brukowa 
tel. 888 256 500

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

GLAZURA, GRES, REMONTY  
601 21 94 82

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Docieplanie Budynków 795 96 96 96 

Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

Tynki Gipsowe Maszynowe  
501 019 217

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Tynki maszynowe 533125444

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581    

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230

Dekarskie - wolne terminy,  
blachodachówki, rynny, rury, obróbki 
blacharskie, tel. 514 258 253

Drzewa, krzewy, cięcie, modelowanie; 
bukszpany - opryski, 512380109 

KUPIĘ  

Spółkę - każda opcja 720908080

NAUKA

Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Toyota Land Cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  

– 45 tys. tel. 789 100 600  

Mitsubishi Lancer Sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600 

AUTO-MOTO KUPIĘ

SKUP AUT NAJWYŻSZE CENY  
503901642  

Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692

Skup skuterów całych i powypadkowych. 
tel. 510 210 692

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut 2002-2020r. 505 530 300

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988  

Pawilon 25m Szkolna 13c 509201066      

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam działkę 3500m2,  
pod zabudowę, Tomice. Tel. 724226610 

Sprzedam dom w Bobrowcu,  
69037708

Działka budowlana w Pruszkowie  
– 585m przy ul. Żbikowskiej/ 
Przy Potoku (180.000,00 zł)  

o atrakcyjnym kształcie (prostokąt  
29,5m x 20m) i lokalizacji.  
Cicha okolica zabudowy  

jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady A2  
do Warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Tel. 601 532 534        

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 

Kupię prywatnie mieszkanie do 50 mkw 
w Piasecznie tel. 574 786 275 

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

NAPRAWA PROTEZ  
TEL. 502 031 221

Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel. 516 172 275
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\\\ PRUSZKÓW 

Przewodniczący Światowej 
Agencji Antydopingowej 
Witold Bańka wziął udział 
w treningu biegowym w 
Pruszkowie. Nam opowiedział 
o zaletach aktywności i polityce 
antydopingowej.      

W itold Bańka, lekkoatleta, sprin-
ter, minister sportu i turystyki 

w rządach Beaty Szydło i Mateusza 
Morawieckiego, odwiedził niedawno 
Pruszków. Skorzystaliśmy z okazji, by 
zadać mu kilka pytań. 
\\\  Biegać każdy może – ile prawdy 
jest w tym powiedzeniu?
To sama prawda. Bieganie jest bez limi-
tów, bieganie nie ma ograniczeń, więc 
każdy może biegać. Oczywiście z gło-
wą, z pomysłem. Można sobie również 
zaszkodzić, każda przesada ma nega-
tywny wpływ. Generalnie jest to taka 
aktywność, która jak najbardziej służy i 
cieszę się, że dzisiaj w Pruszkowie mogę 
dołączyć do treningu biegowego.

\\\  Akcja „Biegam, Bo Lubię” rozwija 
się w całej Polsce. To dowód na to, że 
bieganie zyskuje na popularności, a 
wręcz stało się elementem kultury.
Bieganie jest stylem życia. Pozytywnie 
wpływa na organizm, na postrzeganie 
rzeczywistości. Wielokrotnie sobie żar-
towałem, że najlepsze pomysły jakie 
przychodziły mi do głowy w trakcie 

mojej kadencji ministra sportu i tury-
styki, związane z nowymi projektami i 
programami, które wdrażałem – wpa-
dałem na nie podczas biegania. Wtedy 
człowiek ma chwilę dla siebie, może 
odświeżyć umysł, może trochę skupić 
się, pomyśleć. Zachęcam do biegania, 
ponieważ jest fantastyczne.
\\\  Jak w obecnej sytuacji związanej 
z pandemią koronawirusa wygląda 
praca szefa Światowej Agencji Anty-
dopingowej?
Intensywnie. To jest trochę tak, że pra-
cujemy w formule ograniczonej, co jest 
naturalne. Natomiast jestem w codzien-
nym kontakcie z pracownikami Świato-
wej Agencji Antydopingowej. Odbywam 
wirtualne spotkania, telekonferencje. 
Jesteśmy w kontakcie z narodowymi 
agencjami antydopingowymi, pracuje-
my nad innowacjami, nad nowymi roz-
wiązaniami. Śledztwa trwają, więc to nie 
jest tak, że COVID-19 okazał się zabójczy 
albo ograniczający politykę antydopin-
gową. Oczywiście kontrole w trakcie 
pandemii były ograniczone, ale wraca-

my do pełnych kontroli, ale to nie jest 
jedyna broń, którą mamy. Są śledztwa, 
monitorujemy paszport biologiczny, jest 
długotrwała analiza próbek, pracujemy 
nad innowacjami. Antydoping nie śpi.
\\\  Co poradziłby Pan tym sportow-
com, którzy stykają się z problemem 
dopingu bądź dostali propozycję, aby 
zażyć środki celem poprawienia swo-
ich osiągnięć?
Nie ma miejsca w sporcie dla oszustów, 
więc nic oszustom nie będę radził. 
Myślę, że każdy sportowiec, który roz-
poczyna swoją przygodę ze sportem 
powinien zdawać sobie sprawę z kon-
sekwencji czynienia zła i popełniania 
wykroczeń w tym zakresie. Wierzę, że 
większość zawodników jest czystych 
i nie trzeba ich przekonywać do tego, 
żeby być uczciwym. Tylko zwycięstwo 
w normalnej, szlachetnej rywalizacji 
jest pięknym zwycięstwem, a kto decy-
duje się nas oszukiwać – jestem głębo-
ko przekonany, że prędzej czy później 
wpadnie i wyrzucimy go ze sportu.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Bieganie jest stylem życia

Witold Bańka (w środku) trenował z pruszkowianami

Wierzę, że większość 
zawodników jest 

czystych i nie trzeba ich 
przekonywać do tego, 

żeby być uczciwym

\\\ PRUSZKÓW 

Sytuacja Znicza Pruszków  
w II lidze nie należy  
do komfortowych. W 25. kolejce 
żółto-czerwoni bezbramkowo 
zremisowali z Olimpią Elbląg.        

Z nicz musi szukać punktów w każ-
dym spotkaniu. Ekipa z Bohaterów 

Warszawy nie może myśleć o spokoju. 
Żółto-czerwoni znajdują się w stre-
fie spadkowej II ligi i każdy mecz ma 
ogromną wagę. Zespół z Pruszkowa 
zajmuje 15. miejsce z dorobkiem 31. 
punktów. Co prawda tyle samo ma Gór-

nik Polkowice, ale drużyna z Dolnego 
Śląska ma lepszy bilans bramkowy. Na 
horyzoncie jest jeszcze Garbarnia Kra-
ków, do której Znicz traci punkt. Dwa 
oczka więcej mają Pogoń Siedlce i Lech 
II Poznań. Pruszkowscy piłkarze muszą 
mieć się na baczności, bo Stal Stalowa 
Wola traci do nich trzy oczka.

Przede wszystkim Znicz potrzebuje 
punktów i przełamania. Co prawda w 
25. kolejce na własnym stadionie żółto-
-czerwoni bezbramkowo zremisowali 
z Olimpią Elbląg i była to pierwsza zdo-
bycz gospodarzy po „koronawirusowej” 
przerwie. Na zwycięstwo pruszkowski 
zespół czeka jednak od czterech me-
czów. W 21. kolejce Znicz pokonał Po-
goń Siedlce 2:1. Trzy punkty byłyby 
powiewem nadziei dla zespołu, który 
obecnie uwikłany jest w walkę o utrzy-
manie.

Żółto-czerwoni muszą zdobywać 
punkty, aby uciec ze strefy spadkowej. 
W najbliższym meczu zmierzą się z 

Górnikiem Łęczna, czyli trzecią drużyną 
tabeli. Z kolei w 27. serii gier do Prusz-
kowa zawita Skra Częstochowa. Jeśli 
w tych dwóch spotkaniach nie uda się 
zdobyć punktów, sytuacja Znicza może 
się bardzo skomplikować.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Znicz potrzebuje punktów

Znicz zremisował z Olimpią


